
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL 
DIA 30 DE JUNY DE 2021 
 
Vacarisses, a 30 de juny de 2021, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es celebra per videoconferència, de conformitat amb el resolt 
per Decret de l’Alcaldia núm. 296/2020, de 30 de setembre,  i a l’empara de l’article 46.3 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, la sessió ordinària del Consell 
Plenari Municipal, amb l'objecte de tractar i donar compliment als assumptes compresos a 
l'ordre del dia, en la qual hi participen els senyors: 
 
 
Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Cecília Moral Ramírez 
Josep Maria Gibert i Castellet 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
Estefanía Muñoz Ramírez 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte. 
 
Oberta la sessió és declarada pública per la Presidència i, per tant, se’n farà la retransmissió en 
directe. 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA, CELEBRADA EL DIA 27 DE 
MAIG DE 2021. 
 
 
Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 



1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA, DESENVOLUPAMENT 
AGRARI I INDÚSTRIA,  D’APROVACIÓ INICIAL DE LES "BASES REGULADORES PER A 
LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS A EMPRESES, AUTÒNOMS I ENTITATS SENSE ÀNIM 
DE LUCRE QUE FACIN EFECTIVA LA CONTRACTACIÓ DE PERSONES DESOCUPADES 
DEL MUNICIPI DE VACARISSES, I A NOUS AUTÒNOMS, 2021-2022”. 
 
El procediment ordinari de concessió de subvencions serà en règim de concurrència 
competitiva, tal i com preveu l’article 22.1 de la  Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, i l’ article  55 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei.  
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 31 de juliol de 2008 
va aprovar l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, publicant 
l’acord al Butlletí Oficial de la Província núm. 191 de data 9.08.2008, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya núm. 5195, de data 14.08.2008 ,   al diari Avui de data del 16.09.2008 
i al tauler d’anuncis de la Corporació , havent esdevingut aprovada definitivament, amb caràcter 
automàtic, després d’haver transcorregut el període preceptiu d’informació pública sense que 
s’hagi presentat cal al·legació, reclamació  o suggeriment , essent publicat l’acord d’aprovació 
definitiva així com el text íntegre del dit Reglament al Butlletí Oficial de la Província núm. 129 
de data 29 de maig de 2008. 

 
L’article 26.1 de l’Ordenança general de subvencions, estableix que per a totes les subvencions 
que s’hagin de concedir mitjançant concurrència competitiva s’hauran d’aprovar les 
corresponents Bases específiques .En el mateix sentit s’expressa l’article 124.1 del Decret 
179/1995 , de13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals . El procediment a seguir per a l’aprovació de les bases se subjectarà a l’establert a 
124.2 del  Decret 179/1995. 
 
Vist que el marc legal que determina el procediment i règim jurídic per a la tramitació i 
atorgament de subvencions ve establert a la Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions , al Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la 
Llei de subvencions , al Decret 179/1995, de13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, a l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de 
Vacarisses , Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 
bon govern, al Reial Decret 1065/2007, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament General 
de les actuacions i els procediments de gestió i inspecció tributària i de desenvolupament de 
les normes comuns dels procediments d’aplicació dels tributs, i al Reial Decret 828/2013, de 25 
d’octubre, del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
Redactades les “Bases reguladores per a la concessió de subvencions a empreses, autònoms i 
entitats sense ànim de lucre que facin efectiva la contractació de persones desocupades del 
municipi de Vacarisses, i a nous autònoms, 2021-2022” el contingut de les quals s’ajusta a 
l’establert als article 124.1 124.3 del Decret 179/1995 i article 26.4 de l’Ordenança general de 
subvencions. 
 
El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació de les bases , tal i com 
preceptuen els articles   26.2 de l’Ordenança general de subvencions,  i article 124.3 del Decret 
179/1995. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 
16 de juny de 2021,  va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent  

 
A C O R D 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment les “Bases reguladores per a la concessió de subvencions a 
empreses, autònoms i entitats sense ànim de lucre que facin efectiva la contractació de 
persones desocupades del municipi de Vacarisses, i a nous autònoms, 2021-2022”. 
 
SEGON.- Sotmetre-les a informació pública, mitjançant anunci que doni notícia de l’acord i el 
contingut íntegre de les Bases, al Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis de la pàgina 



Web de l’Ajuntament i a l’eTauler, pel termini de vint dies hàbils. Transcorregut aquest termini 
sense que es presenti cap al·legació o reclamació, esdevindran aprovades definitivament amb 
caràcter automàtic. 
 
TERCER.- Publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de l’anunci del 
BOP. 
 
 
Intervé la Sra. Serra per explicar, tal i com ja va fer a la comissió informativa, que les bases son 
iguals a les anteriors amb els únics canvis de treure de la comissió avaluadora els càrrecs 
polítics i l’augment de 400 a 500 euros l’import de la subvenció per autònoms. 
 
Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
1.3.- MOCIÓ. PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM,  DE SUPORT AL 
CORRELLENGUA 2021. 

Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori i convertir-la en 
la llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en l’element d’integració de les persones 
nouvingudes, 
 
Atesa la necessitat de treballar perquè el català sigui un element integrador que permeti que 
una societat plural com la catalana generi una identitat col·lectiva, 
 
 Atesa la celebració dels 25 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al suport 
d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general, 
Atesa la reivindicació de la figura d’Isabel-Clara Simó que impulsa el Correllengua 2021 per 
reivindicar la seva figura i la seva obra, per retre homenatge a l’autora i posar en valor la seva 
obra, 
Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), 
organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots els 
municipis i comarques de parla catalana, 
Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest municipi, 
municipi, 
Per aquests motius, el grup municipal de ERC proposen al ple de l’Ajuntament de Vacarisses 
l’adopció dels següents  

ACORDS 
 

PRIMER.- Donar suport al Correllengua 2021 com a instrument reivindicatiu de la societat a 
favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels territoris de parla catalana 
i a favor de la seva unitat. 
 
SEGON.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar el 
Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessàries per al bon desenvolupament de 
les activitats programades. 
 
TERCER.-Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis 
d’aquesta corporació. 
 



QUART.- Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i encaminades a 
facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, especialment entre la 
població nouvinguda.  
 
CINQUÈ.- Fer una aportació econòmica, si s’escau, per a l’organització dels actes i el bon 
funcionament del Correllengua 2021. 
 
SISÈ.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions per la 
Llengua catalana (CAL), al carrer d’Olzinelles, 118, 08014 de Barcelona, o a través de l’a/e: 
cal@cal.cat, i als organitzadors locals del Correllengua.  
 
 
Intervé el Sr. Salamé qui diu que es una moció que es presenta cada any i que ja coneixen 
l’esperit, que es treballar per la llengua i que el català sigui un element integrador. Diu que 
aquest any celebrem el 25 aniversari del Correllengua i a mes un homenatge a la figura de la 
Isabel Clara Simó i la seva obra, que ens va deixar al gener de l’any passat. 
 
Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
1.4.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM , EN COMMEMORACIÓ DEL 
28J, DIA INTERNACIONAL DE L'ALLIBERAMENT O L'ORGULL LGTBI+ 
 
Com cada 28 de juny, se celebra arreu del món el Dia Internacional de l'Orgull i l'Alliberament 
LGTBI+, per commemorar les protestes dels fets d'Stonewall, ara fa 52 anys a la ciutat de Nova 
York. Una rebel·lió per plantar cara a tota la violència històrica i institucional patida, liderada per 
dones trans racialitzades, que va suposar l'inici del moviment LGTBI+ i de la lluita per la 
conquesta i el reconeixement dels drets de lesbianes, persones trans*, bisexuals, homosexuals 
i altres manifestacions de la diversitat sexual i de gènere.  
 
Enguany aquesta commemoració està inevitablement marcada pels incidents del darrer cap de 
setmana del mes de maig a Barcelona, amb diferents agressions homofòbiques especialment 
brutals. Aquests fets són només la darrera mostra de tota la violència que les persones LGTBI+ 
seguim patint, dia a dia, a les nostres vides. Atacs a manifestacions artístiques com el mural de 
Ripollet, insults i humiliacions al transport públic, agressions verbals i físiques... fins a 80 actes 
violents LGTBIfòbics al nostre país només en el que portem d'any, segons ha fet públic 
l'Observatori contra l'Homofòbia.  
 
I, malgrat tot, no són més que la punta de l'iceberg de totes les agressions i violències que 
afrontem les persones LGTBI+. Perquè malgrat els avenços legislatius aconseguits gràcies al 
compromís i la feina incansable de l'activisme LGTBI+, seguim patint tota mena de 
discriminacions, menys evidents, que travessen tots els àmbits de les nostres vides, i que 
s'agreugen si som dones, persones trans o no binàries, precàries, racialitzades, migrades, 
seropositives, menors o grans, sense xarxa familiar o sense papers.  
 
L'auge dels discursos d'odi, obertament homòfobs i trànsfobs per part de l'extrema dreta que ha 
arribat a les institucions, però també les actituds reaccionàries i excloents des de partits i 
entorns pretesament progressistes i feministes, són algunes de les causes del creixement de la 
violència contra les persones LGTBI+. Un increment preocupant, especialment també arran del 
confinament per la Covid-19 i la situació complicada per a moltes persones LGTBI+ per haver 



de recloure's en ambients o entorns hostils o patir conseqüències per la seva salut mental. 
Aquesta onada d'odi i violència la veiem també a nivell global, del Brasil a l'Iran, així com al cor 
d'Europa com demostren les morts de David Polfliet a Bèlgica o Normunds Kindzulis a Letònia, 
i les desenes d'assassinats de persones trans que es produeixen cada any a tot el món.  
 
Cal prendre consciència, com a societat, que aquests fets ni són minoritaris ni afecten només 
les persones LGTBI+: són una expressió més d'un sistema patriarcal d'opressions, normes i 
violències sobre la diversitat sexual, la identitat i l'expressió de gènere de totes les persones, 
que encara avui actua impunement i contra el que cal rebel·lar-se, com van fer aquelles 
lluitadores de Stonewall que van dir prou a la repressió policial.  
 
Per això és necessari continuar treballant, des del carrer, les administracions, el moviment 
associatiu, la comunitat educativa, les instàncies judicials i policials i la societat en el seu 
conjunt, per acabar amb la impunitat, arraconar les actituds reaccionaries i discursos d'odi 
vinguin d'on vinguin, i aconseguir erradicar tota forma de discriminació i de violència contra les 
persones LGTBI+, especialment en aquells col·lectius més vulnerables com les persones 
grans, les persones migrades, els i les adolescents i infants, o les persones trans. Per tal 
d'assolir la igualtat real, es fa inevitable qüestionar de manera transversal la 
cisheteronormativitat que culturalment imposa el sistema heteropatriarcal pressuposant una 
identitat de gènere binària i una orientació sexual i aparences o expressions de gènere 
úniques. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses a proposta del grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya 

ACORDA 
 

PRIMER.- Refermar el seu compromís amb el respecte i la defensa de la diversitat sexual, 
afectiva, d'expressió i d'identitat de gènere, i adherir-se a la commemoració que les entitats i 
institucions del nostre país celebraran en motiu del 28 de juny, dia per l'alliberament o l'orgull de 
lesbianes, gais, bisexuals i persones trans*. 
 
SEGON.- Expressar el reconeixement del dret que tenen totes les persones de viure en igualtat 
de drets i en la diversitat sexual i d'identitat sexual i de gènere, i el compromís de treballar en la 
normalització social del col·lectiu de persones LGTBI+. 
 
TERCER.- Condemnar les agressions i els atacs contra les persones LGTBI+, així com els 
discursos d'odi i reaccionaris que qüestionen l'existència i el reconeixement dels drets de les 
persones LGTBI+, en especial les persones trans. 
 
QUART.- Posar en un lloc visible la bandera o penó amb els colors de l'arc de Sant Martí com a 
gest de reconeixement vers el col·lectiu de persones LGTBI+. 
 
CINQUÈ.- Instar al Govern de la Generalitat i la Conselleria d'Igualtat i Feminismes a aprovar el 
decret del procediment sancionador en matèria d'igualtat de tracte i no-discriminació, així com 
el desplegament dels organismes de protecció i promoció de la igualtat de tracte i la no 
discriminació, un cop aprovada la recent Llei 19/2020 tal com marca la Llei 11/2014. 
SISÈ.- Donar suport a la tramitació al Parlament d'un projecte de llei trans catalana, basada en 
les recomanacions internacionals i en l'autodeterminació de gènere, com marca la Llei 19/2020.  
 
SETÈ.- Instar al Govern espanyol a deixar de bloquejar la tramitació del projecte de llei trans 
estatal elaborat per les entitats després de mesos de feina, que ha aconseguit un alt grau de 
consens social i de partits representats al Congrés dels Diputats.  
 
VUITÈ.- El consistori es compromet a lluitar contra la LGTBIfòbia, a atendre a la defensa i 
protecció integral de les persones LGTBI, especialment en aquelles franges d’edat de formació 
o de major dependència com són la infància, joventut i la tercera edat, i a desplegar i aplicar la 
Llei11/2014 per garantir els drets de lesbianes, gais, bisexuals, transgèneres i intersexuals i per 
eradicar l’homofòbia, la bifòbia i la transfòbia al nostre municipi, mitjançant la Xarxa dels 
Serveis d’Atenció Integral SAI LGBTI.  
 



NOVÈ.- El consistori es compromet a que tota la seva actuació, desplegament de polítiques, 
tràmits i comunicacions garanteix els drets de les persones LGTBI+, el respecte a la seva 
identitat i orientació sexual, així com la diversitat familiar LGTBI+. 
 
DESÈ.- Traslladar els presents acords a la Conselleria d'Igualtat i Feminismes, als grups 
polítics representats al Parlament de Catalunya, al Ministerio de Igualdad, als grups 
parlamentaris al Congrés dels Diputats, a les entitats representades al Consell Nacional LGTBI. 
 
 
La Sra. Carbó fa una explicació detallada del contingut de la proposta la qual s’aprova per 
unanimitat dels presents. 
 
Intervé la Sra. Muñoz qui diu que el seu grup rebutja qualsevol tipus de discriminació o odi cap 
a qualsevol col·lectiu, però pensa que tal i com està redactada la llei pensen que pot vulnerar 
els drets tant del col·lectiu com dels que estan fora del col·lectiu, per la qual cosa s’abstindran a 
la votació.  
 
La Sra. Fuster diu que el setè acord està desfasat ja que la llei ja està aprovada i per tant no hi 
ha cap bloqueig per part del govern. Diu que s’hauria de treure aquest punt i que estan a favor 
de la moció , i que el seu grup polític es qui ha promogut l’aprovació de la llei, amb la ministra 
d’igualtat. 
 
La Sra. Carbó diu que s’ha de treure aquest punt setè, cosa que corrobora l’alcalde. 
 
Pren la paraula la Sra. Miranda qui, en el mateix sentit que la Sra. Fuster,  diu que s’hauria de 
excloure el setè punt ja que ahir es va aprovar la llei i, per tant, no existeix cap bloqueig per part 
del govern. 
 
El Sr. Serna es manifesta en el mateix sentit pel que fa al punt setè i diu que s’ha de treballar 
encara molt sobre aquest tema, atesa la posició sobre aquest assumpte per part de Vox i del 
PP , i que cas contrari no anirem endavant. 
 
Intervé el Sr. Gibert està d’acord en que l’actuació del consistori en aquest tema sigui tal i com 
s’expressa a la moció. 
 
Sotmesa a votació s’aprova amb el següent sentit a la votació. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR  x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS x      

 
 
2.- SOBREVINGUTS . 
 
No hi ha. 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 24 i 31 DE MAIG 2021, I  EL 7, 14 I 21 DE JUNY DE 2021. 
 
Es dona compte de les actes de les sessions relacionades de les quals s’ha facilitat la minuta 
corresponent. 



 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 138/2021, de 25/05/2021, al 166/2021, de 15/06/2021), 
(Medi Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, el 16/2021, de 20/05/2021), (Obres i Serveis, del 
40/2021, de 26/05/2021, al 41/2021, de 14/06/2021), (Sanitat, Tinença Responsable i Benestar 
Animal, de l’11/2021, de 15/06/2021, al 12/2021, de 15/06/2021), (Urbanisme, del 106/2021, de 
21/05/2021, al 114/2021, de 14/06/2021), (Promoció Econòmica, Desenvolupament Agrari i 
Indústria, el 4/2021, de 15/06/2021), (Esports, del 7/2021, de 25/05/2021, al 8/2021, de 
16/06/2021), (Educació, del 9/2021, de 24/05/2021, al 13/2021, de 9/06/2021), (Acció Social, 
del 32/2021, de 20/05/2021, al 40/2021, de 9/06/2021), (Mobilitat Territorial, el 2/2021, de 
20/05/2021), (Gent Gran, l’1/2021, de 16/06/2021), (Joventut, el 3/2021, de 27/05/2021). 
 
Es dona compte dels decrets relacionats anteriorment dels quals s’ha facilitat el seu accés als 
regidors. 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL. 
 
3.4.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA  NÚM. 140/2021, DE 24 DE MAIG, 
D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL PROTOCOL PER L’ESTABLIMENT DE 
MESURES ORGANITZATIVES, I PLA DE CONTINGÈNCIA PER LA PROTECCIÓ DELS 
TREBALLADORS DAVANT LA COVID-19. 

La pandèmia de COVID-19 està suposant una emergència sanitària a nivell global que està 
afectant de manera significativa, a més de  l'activitat productiva i el benestar dels ciutadans,  la 
forma de prestar els serveis públics. 
 
Per fer front a la pandèmia de COVID-19 es va dictar el R.D. 463/2020, de 14 de març, pel qual 
es va declarar l'estat d'alarma per a la gestió de la situació de crisi sanitària ocasionada pel 
COVID-19, el qual ha estat objecte de diferents pròrrogues per mantenir la seva vigència fins al 
09 de maig de 2021. Conseqüència d’aquest Decret, l’Ajuntament de Vacarisses, per resolució 
d’Alcaldia numero 138 de data 20 de maig de 2020, va determinar unes mesures amb l'objecte 
de salvaguardar la seguretat i salut laboral de tot el personal,  confeccionant un Pla de 
Contingència pel COVID-19, que s’ha aplicat i adaptant en funció de l’evolució de la pandèmia. 
 
La finalització de l’estat d’alarma, no implica la finalització de la situació epidemiològica 
excepcional de la COVID-19, i per aquest motiu La Generalitat de Catalunya, continua aplicant 
restriccions i mesures de contenció que van entrar en vigor a partir del 9 de maig del 2021, sent 
una d’elles la continuïtat dl teletreball.  
 
L’Ajuntament de Vacarisses, vol continuar amb la modalitat del teletreball, amb l'objectiu de 
seguir complint amb les exigències d'aquesta situació extraordinària. En aquest sentit, tot i que 
s’han de continuar aplicant les mesures de contenció, el començament de la millora de les 
dades epidemiològiques i l’augment del ritme dels plans de vacunació, fa que la modificació del 
Pla de Contingència pel COVID-19 aprovat al maig de 2020, vagi encaminat a la incorporació 
progressiva dels treballadors i treballadores a la presencialitat però sempre adoptant mesures 
amb l'objecte de seguir salvaguardant la seguretat i salut laboral de tot el personal. 
 
Tot i que Real Decret-llei 28/2020, de 22 de setembre, que s’ha d’acordar el treball a distància,  
serà d’aplicació el Pla de Contingència pel COVID-19 de l’Ajuntament de Vacarisses, fins que 
estiguin vigents totes les restriccions dictades tant a nivell estatal i/o autonòmic pel COVID-19, 
doncs la seva  naturalesa es purament de caràcter sanitari. 
 
En virtut de les atribucions que em confereix la legislació vigent i, en concret, l'art. 21.1-h) de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 
 

 



RESOLC     
   

PRIMER.- Aprovar la modificació del Protocol per l’establiment de mesures organitzatives,  i pla 
de contingència per la protecció dels treballadors davant el COVID-19, que recull totes les 
mesures de prevenció per tal de garantir la seguretat i salut i les mesures preventives per fer 
front al contagi coronavirus SARS-CoV2. El protocol serà d’obligat compliment per a tot el 
personal de l’Ajuntament de Vacarisses.  
 
SEGON.- L’Ajuntament podrà establir mesures per determinar el rendiment del teletreball i la 
necessitat de fer adaptacions a les situacions concretes.  
 
TERCER.- Comunicar la present resolució al Departament de RRHH per tal de que la faci 
extensiva, juntament amb el protocol d’actuació pel COVID-19, a tots els empleats municipals i 
publicar-lo a la WEB de l’Ajuntament (i altres mitjans, si s'estima convenient). 
 
QUART.- Comunicar la present resolució i la modificació del Protocol per l’establiment de 
mesures organitzatives,  i pla de contingència de l’Ajuntament de Vacarisses, per la protecció 
dels treballadors davant el COVID-19, al Comitè de Seguretat i Salut. 
 
CINQUÈ- En cas de que a algun servei hi hagi discrepàncies a l'hora d'establir torns amb 
flexibilitat horària, combinació de vacances o conciliació familiar, aquestes s'hauran de resoldre 
mitjançant negociació. 
 
SISÈ.- Donar compte de la present resolució al Ple de la corporació en la primera sessió que 
celebri. 
 

3.5.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA  NÚM. 171/2021, DE 18 DE JUNY, 
D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL PROTOCOL PER L’ESTABLIMENT DE 
MESURES ORGANITZATIVES, I PLA DE CONTINGÈNCIA PER LA PROTECCIÓ DELS 
TREBALLADORS DAVANT LA COVID-19. 

La pandèmia de COVID-19 està suposant una emergència sanitària a nivell global que està 
afectant de manera significativa, a més de  l'activitat productiva i el benestar dels ciutadans,  la 
forma de prestar els serveis públics. 
 
Per fer front a la pandèmia de COVID-19 es va dictar el R.D. 463/2020, de 14 de març, pel qual 
es va declarar l'estat d'alarma per a la gestió de la situació de crisi sanitària ocasionada pel 
COVID-19, el qual ha estat objecte de diferents pròrrogues per mantenir la seva vigència fins al 
09 de maig de 2021. Conseqüència d’aquest Decret, l’Ajuntament de Vacarisses, per resolució 
d’Alcaldia numero 138 de data 20 de maig de 2020, va determinar unes mesures amb l'objecte 
de salvaguardar la seguretat i salut laboral de tot el personal, confeccionant un Pla de 
Contingència pel COVID-19, que s’ha aplicat i adaptant en funció de l’evolució de la pandèmia. 
 
La finalització de l’estat d’alarma, no implica la finalització de la situació epidemiològica 
excepcional de la COVID-19 però si que és evident que durant els últims dies hi ha hagut una 
caiguda dels indicadors covid amb motiu de la vacunació massiva de la població i que 
comporta  una relaxació en les mesures preventives.  
 
L’Ajuntament de Vacarisses vol que els seus treballadors tornin a prestar el servei 
presencialment, amb la modalitat de treball presencial flexible amb totes les mesures de 
seguretat que siguin establertes pel servei de prevenció i les autoritats competents. 
 
 
Conseqüentment és necessària la modificació del Pla de Contingència pel COVID-19 aprovat al 
per Decret de l’Alcaldia 140/2021 de 24 de maig de 2021, amb l’objectiu de continuar 
salvaguardant la seguretat i salut laboral de tot el personal en la seva tornada al treball 
presencial. 
 
En virtut de les atribucions que em confereix la legislació vigent i, en concret, l'art. 21.1-h) de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 



 
RESOLC   

     
PRIMER.- Aprovar les modificacions aplicades al Protocol per l’establiment de mesures 
organitzatives,  i pla de contingència per la protecció dels treballadors davant el COVID-19, que 
recull totes les mesures de prevenció per tal de garantir la seguretat i salut i les mesures 
preventives per fer front al contagi coronavirus SARS-CoV2. El protocol serà d’obligat 
compliment per a tot el personal de l’Ajuntament de Vacarisses.  
 
SEGON.- L’Ajuntament podrà establir mesures per determinar el rendiment del treball no 
presencial i la necessitat de fer adaptacions a les situacions concretes.  
 
TERCER.- Comunicar la present resolució al Departament de RRHH per tal de que la faci 
extensiva, juntament amb el protocol d’actuació pel COVID-19, a tots els empleats municipals i 
publicar-lo a la WEB de l’Ajuntament (i altres mitjans, si s'estima convenient). 
 
QUART.- Comunicar la present resolució i la modificació del Protocol per l’establiment de 
mesures organitzatives,  i pla de contingència de l’Ajuntament de Vacarisses, per la protecció 
dels treballadors davant el COVID-19, al Comitè de Seguretat i Salut. 
 
CINQUÈ- En cas de que a algun servei hi hagi discrepàncies a l'hora d'establir els dies de 
treball flexible, combinació de vacances i/o conciliació familiar, aquestes s'hauran de resoldre 
mitjançant negociació. 
 
SISÈ.- Donar compte de la present resolució al Ple de la corporació en la primera sessió que 
celebri. 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
El Sr. Alcalde informa de les dades de l’atur al municipi dient que tenim 5 persones mes i que 
en total son 402 persones aturades, amb una taxa d’atur del 10’79 %, 2 punts per sota de la 
mitjana de la comarca. 
 
Continua dient que en un any hi ha hagut 876 queixes de pudors i que ha pogut parlar 
informalment amb el nou director de l’Agencia Catalana de Residus i amb la consellera i els hi 
ha traslladat la situació que tenim al municipi, a la espera de tenir una reunió oficial. Diu que 
fins el dia 26 de juny han entrat 110.996 tones a l’abocador i, si seguim aquesta progressió de 
10 o 12.000 tones mensuals, a l’abocador no li queden ni dos anys de vida. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui diu que, malauradament, des de Movem Vacarisses seguim 
sense resposta a moltes sol·licituds que s’han fet, com el cost de les obres del pàrquing i de les 
obres de pacificació. També espera resposta sobre la quantia dels beneficis econòmics de la 
implementació del servei de porta a porta., tot i que a mes de demanar-ho de paraula també 
van presentar una instancia. 
 
Continua preguntant si ja tenen el contingut de la contractació dels captadors amb la UPC i si 
els hi poden fer arribar per conèixer el procés. També demana una altra vegada el detall de la 
subvenció de l’Agencia de Residus pel CTR, cosa que ja va demanar a la comissió. 
 
Diu que, a la revista El Terme i segons afirmacions de l’alcalde, a l’abocador hi poden entrar 
360.000 tones, però això no ho te clar amb les dades que hi figuren a l’autorització,  que parla 
d’unes 660.000 tn. Per tant, diu que abans de donar informació s’hauria d’aclarir aquesta 
qüestió. 
 
Diu que es va informar de que s’està treballant en una ordenança d’olors i  que l’ajuntament de 
Viladecavalls se’ns ha avançat i ja la te aprovada. 
També diu que continuem sense resposta concreta a les al·legacions de La Creu i ja fa dos 



anys, a l’igual que sobre la reparcel·lació del Ventaiol.  
 
Exposa que l’autobús del transport municipal dona la volta al cementiri i hi ha un tros metàl·lic 
d’una biona en aquest espai que pot afectar al vehicle, a mes de la perillositat de fer la volta en 
aquest indret, cosa que posa de manifest la manca de planificació a l’hora de fer aquesta obra 
de pacificació. 
 
Pregunta si ja saben on es farà el nou parc infantil del Palà, i també pregunta pel camí d’accés 
a La Coma, sense anar pel polígon i pel projecte d’urbanització del Fresno. 
 
El Sr. Alcalde diu que moltes d’aquestes preguntes ja son tractades, contestades i informades a 
les comissions informatives,  i pregunta a la Sra. Fuster si està a favor de les bicis, vianants, 
etc. o està a favor dels cotxes, ja que la idea es la mateixa del que s’està fent a Barcelona. 
 
La Sra. Fuster diu que es obvi que el seu grup està a favor del transport públic, i per aquest 
motiu considera que no es adient la ruta que està fent l’autobús en aquest punt del municipi, i 
que haurien de reconèixer que la solució que es va donar no es la idònia. 
 
El Sr. Alcalde diu que l’autobús no entra al cementiri sinó que gira a una explanada que hi ha al 
camí que porta al cementiri. Diu que on girava abans no era segur i defensarà el projecte 
executat ja que facilita la mobilitat. 
Respecte la informació que demana del Consorci de Residus diu que el seu partit te 
representació al consorci i, per tant, la pot obtenir d’ells, ja que estan governant al consell 
comarcal, i també son responsables de la subvenció que es demana pel CTR i del seu 
contingut, ja que la subvenció la demana el consorci i no nosaltres. 
 
La Sra. Fuster contesta dient que a la comissió de seguiment de l’abocador i CTR es va 
comprometre a fer arribar aquesta informació i ara no li pot dir que vagi al consorci a buscar-la. 
 
El Sr. Alcalde li diu que ell encara no te aquesta informació i que només li està dient que el seu 
grup forma part del sol·licitant de la subvenció, però que igualment quan la tingui li farà arribar. 
Sobre els beneficis del porta a porta diu que esta traslladada la petició a la regidoria de medi 
ambient i, quan es traspassi al departament de comptabilitat per fer els comptes, ja li farà a 
mans. Diu que es molta feina i porta temps als treballadors municipals. 
 
Intervé el Sr. Casas qui diu que aquesta setmana ha rebut la informació del cost definitiu de les 
obres de pacificació i també aquesta setmana rebrà les del tancament del pàrquing i els hi farà 
arribar als grups per correu. 
Pel que fa als captadors diu que el proper dilluns s’aprovarà per junta de govern el conveni amb 
la UPC i els hi farà a mans. 
 
Puntualitza que la comissió de seguiment en que es va parlar de la subvenció del CTR va ser el 
16 de maig i no fa tres mesos, i mentre tant també s’ha anat informant.    
 
Respecte les tones que poden entrar a l’abocador diu que son 356.000 i, a partir d’aquí ve la 
clausura. Diu que la diferencia fins arribar a les 600.000 tones son terres necessàries per tapar 
i també els inertitzats, tal i com es contempla a la llicencia ambiental que se’ls va fer arribar.  
 
Pel que fa a la ordenança de pudors diu que Viladecavalls s’ha avançat, igual que a Sarrià de 
Ter i d’altres pobles, i es possible que s’hagués pogut fer ja anys enrere.  
 
 
Pel que fa a les al·legacions de La Creu diu que s’estan traslladant totes les al·legacions al 
projecte d’urbanització i al de reparcel·lació, i espera que al proper ple es pugui fer l’aprovació.  
 
Pel que fa al Ventaiol diu que s’ha demanat un crèdit per poder fer la contractació dels 
projectes d’urbanització i el de reparcel·lació, cosa que ja es va informar a les comissions, i 
espera que pel mes de setembre el pugui iniciar la licitació.  
Pel que fa al parc del Palà diu que estan treballant i que ja tenen la ubicació i ja li faran arribar. 
Pel que fa al camí cap a la Coma diu que espera estigui resolt en els dos propers mesos. 



 
En relació a la urbanització del Fresno comenta que, tal i com ja es va dir a les comissions 
informatives, paral·lelament als treballs de la Diputació per donar solució a la depuració de les 
aigües de les urbanitzacions petites, com aquesta, iniciaven els treballs dels projectes 
d’urbanització d’aquests 4 petites que queden pendents.    
 
Intervé el Sr. Alcalde qui, en relació a la ordenança d’olors, diu que nosaltres estem treballant i 
la Diputació està fent una ordenança tipus, i mirarem com es pot adaptar. 
 
El Sr Salamé, en relació a la viona que surt al cementiri a que ha fet referencia la Sra. Fuster, 
diu que la empresa concessionària no ens ha comunicat res, i si hi ha queixes dels conductors, 
normalment ens ho fan saber. Diu que s’ha de fer un arranjament al lloc on fa el gir l’autocar 
per quan vinguin autocars mes grans, i que quan es va decidir que el gir es faria allà es va 
consultar a TGO i van informar positivament, previ desbrossament i algun arranjament. 
 
La Sra. Fuster diu que no hi havia mes opcions per anar a girar. 
 
El Sr. Salamé diu que hi havia d’altres i es va optar per aquesta.  
 
Intervé la Sra. Miranda qui pregunta si es pensa posar alguna plaça per minusvàlids al costat 
del dispensari, tal i com hi havia abans, o si s’ha fet estudi al respecte. Diu que ha parlat amb 
gent que li ha dit que una plaça es poc i que la pujada que hi ha es un fort impediment per ells, i 
que pot ser faria falta alguna plaça mes al pàrquing. 
 
Continua dient que veu que s’ha acabat la instal·lació de la calistenia, donant compliment a una 
moció presentada pel grup municipal Ciutadans i aprovada pel ple, i comenta que  se’n 
penedeix  de no haver votat a favor el seu dia ja que ara comprova que tindrà sortida, i que hi 
ha joves que li han demanat si es pot posar una font i il·luminació. 
 
El Sr. Salamé diu que no s’ha fet cap estudi sobre les places de pàrquing però son mes o 
menys les mateixes, tot i que en diferent ubicació. Diu que quan hi ha canvis costa adaptar-se 
de vegades, però que si fan falta mes places es mirarà, i que si algú te la necessitat per 
mobilitat molt reduïda pot parar al davant del CAP puntualment i no hi hauria problema. 
 
El Sr. Casas, pel que fa al tema de la calistenia, diu que hi ha ordre donada a la Brigada per 
instal·lar una font. En quant a la il·luminació diu que no s’ha fet cap il·luminació pensant que 
s’hauria de fer servir en horari diürn, per garantir la tranquil·litat dels veïns en hores nocturnes. 
Tot i així miraran la evolució del seu us i decidiran.  
 
La Sra .Muñoz diu que es podria fixar una hora prudent per apagar la il·luminació que permeti 
fer us de les instal·lacions a l’hivern a hores no nocturnes, en que ja no hi ha llum solar. 
 
El Sr. Alcalde i el Sr. Casas diuen que pot-ser una bona opció. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui pregunta al Sr .Alcalde si te preparades les dades que li va 
demanar sobre el greuge comparatiu de les inversions al nucli urbà respecte les urbanitzacions.    
Demana poder examinar el projecte de la pista poliesportiva de Can Serra. 
Denuncia públicament que continuem tenint pudors importants de l’abocador. Pregunta si tenim 
a l’ajuntament el manual d’explotació de l’abocador.  
 
Pregunta si ja se sap on s’ubicaran els captadors per l’estudi d’olors de la UPC.  
 
 
Fa referencia a un acord de junta de govern de resolució d’al·legacions presentades a 
l’autorització ambiental del CTR i diu que no està d’acord amb la resposta de l’ajuntament en 
que accepta que encara que hi hagin moltes queixes dels veïns en un dia aquestes computaran 
com una sola queixa. Pregunta quin es el motiu per acceptar l’al·legació en aquest sentit. 
 
El Sr. Alcalde respon dient que tots els regidors poden venir quan vulguin a consultar qualsevol 
projecte o expedient a l’ajuntament sense haver de demanar-li permís.  



En quant a l’al·legació de l’autorització del CTR a que ha fet referencia diu que si hi ha diferents 
queixes en un mateix dia s’ha de considerar que correspon només a un episodi de pudors, i no 
a diferents episodis. 
Pel que fa referencia al greuge comparatiu diu que s’ha de fer un estudi global en funció del 
que es paga de l’IBI, del que costa recollir les escombraries, il·luminar cada nucli habitat. ...diu 
que la pacificació costarà uns 200.000 €, la comissaria de policia que es farà al polígon uns 
700.000 €, s’han gastat els últims anys uns 200.000 € en asfaltar el Ventaiol, el talús de 
Torreblanca uns 60.000 €, el que es farà a Can Serra uns 500.000 €...., dades que demostren 
que les inversions es fan repartides al territori. Diu que es un fet històric que la majoria 
d’equipaments estiguin al nucli i hi ha coses que estan associades a aquest fet, com el 
pàrquing, per tal que tothom hi pugui aparcar. Diu que ja fa dos governs que s’estan fent 
equipaments fora del nucli com el poliesportiu, l’institut, el segon col·legi, el camp de gespa,...., 
cosa que suposa que, si fem una lectura territorial sense mes, ens donarà que les majors 
inversions s’han fet a l’Eixample per haver fet el camp de gespa i l’institut, o Can Serra per 
haver fet les dues escoles. 
Diu que fer un estudi real suposa molta feina, però ja li donarà els números.  
 
Intervé el Sr. Gibert qui pregunta si tenen  informació sobre la demanda que vol interposar Prou 
Pudors pel tema de les olors. 
Diu que coincideix amb el Sr. Serna en quan a les pudors, que arriben fins al casc urbà molts 
dies. 
També fa incís en les places de minusvàlids que hi havia al costat del CAP, i diu que les places 
del pàrquing i la del carrer Pau Casals estan apartades o amb una forta pujada. Per aquest 
motiu demanen que s’implantin dues places el mes a prop possible del CAP ja que hi ha gent 
amb grans dificultats per anar-hi. Manifesta de nou el seu desacord amb les obres de 
pacificació tal i com s’han fet i el cost que han tingut.  
Diu que a l’últim ple es va demanar que es tornés a pintar el pas de vianants que hi havia 
abans de les obres davant del Cuc,  ja que ha vist com la gent creua el carrer pel mig sense 
cap seguretat, i hi ha moltes criatures i pares. 
Diu que els arbres que es van plantar a l’Avinguda Muriel Casals estan tots morts, creu per 
manca d’aigua. Comenta que el seu grup  ja va manifestar el seu desacord amb que es 
plantessin aquest tipus d’arbre per les al·lèrgies que provoca. Pregunta si plantaran nous 
arbres en substitució d’aquests i si els regaran, i que no siguin del mateix tipus. 
Pregunta pel nivell de bombament dels pous d’aigua de Can Serra ja que arriba l’estiu, que es 
quan mes es consumeix.  
Comenta que des de ja fa cert temps hi ha molt moviment de personal al CAP,  que ha suposat 
en casos canviar en dos mesos tres vegades de metge, la qual cosa es un problema. Demana 
a la regidora de Salud que es mogui. També demana que es puguin fer visites presencials en 
comptes de videotrucades , donada la baixada d’infeccions de Covid darrerament.  
  
El Sr. Alcalde diu que agafa el prec respecte el tema del pas de vianants i les places de 
minusvàlids.  
Pel que fa als arbres  que es van morir diu que si que es regaven i que sembla ser que han 
mort per culpa del terreny, que te molta pedra. 
 
Intervé el Sr. Casas qui diu que el nivell dels pous de Can Serra de moment tenen aigua per tot 
l’estiu. Diu que estan fent gestions per una altra banda per veure si es desencalla el tema del 
subministrament elèctric del pou de Torreblanca,  per tal d’ajudar en el subministrament, tot i 
que si fes falta es llogaria un generador per bombejar. 
 
Intervé la Sra. Serra qui, respecte el tema de les visites del CAP, diu que ella parla 
personalment dos cops setmanals mínim amb l’ICSS, peó aquest es un tema que ve marcat 
per la Generalitat i es el protocol que tenen ara mateix, tot i que s’hagin reduït els casos de 
contagis de Covid. Diu que ja han elevat aquesta queixa, però es tracta d’un problema general 
de que falten metges. Diu que seguirà  insistint. 
 
El Sr. Gibert diu que el tema de salut pública es bàsic i que recolzarà qualsevol acció en aquest 
sentit.  
Insisteix en la importància de les visites presencials i la por a que les vídeo-visites es quedin 
per sempre. 



 
Intervé el Sr. Alcalde qui, en relació a la demanda de Prou Pudors, diu que els hi ha facilitat tota 
la informació que els va demanar aquesta entitat i que no te mes informació. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que les tones que surten a la revista i a que ha fet referencia la Sra. 
Fuster son incorrectes. Diu que segons l’autorització ambiental son 640.945 tones en total, de 
les quals 440.800 tn que son residus, i a la zona d’inertitzats son 200.000 tones.  
 
El Sr. Alcalde diu que sortirà rectificat al Terme tal i com diu el Sr. Boada. 
 
El Sr. Boada pregunta pel contingut de la nova autorització ambiental i la resolució de les 
al·legacions que es van aprovar per junta de govern, a que ha fet referencia el Sr. Serna. 
 
El Sr. Alcalde diu que ja li farà arribar, que ara mateix no li pot informar 
 
El Sr. Boada pregunta si els concessionaris del bar de la piscina han de pagar els 
subministraments d’aigua i electricitat. 
Diu que hi ha una pintada lletja a la parada del us que hi ha a la Moreneta i que ja porta molt 
temps i demana que es netegi, a l’igual que a d’altres indrets. 
 
El Sr. Alcalde diu que cada cert temps es demana a Juan I Juan que faci neteja de les 
pintades. 
El Sr. Alcalde diu que ja ho faran. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui pregunta sobre el fet de que no es poguessin fer les classes 
d’angles a P-5, tot i haver-hi un grup. També diu que han saltat els grups bombolla de Covid en 
alguns casos, el 75 % de les classes han sigut en vídeo, no portaven deures, no han passat 
informes als pares i  sembla ser que van haver d’intervenir monitors de menjador per conflictes 
entre alumnes. 
Continua dient que aquest any la piscina no està anant correctament. Diu que l’informador 
d’aforament no funciona, hi ha només 10 hamaques i una està trencada, els vestuaris estan 
malament ja que surt aigua de les cisternes dels wc i a les dutxes surt l’aigua freda o bullint. Diu 
que no hi ha cap tendal per protegir a la gent gran o petits. També comenta que la piscina 
petita ha estat 5 dies sense funcionar. Diu que a la porta hi ha una graella amb els noms, dni, 
telèfon  i firma de la gent que hi va i creu que incompleix la normativa sobre dades de caràcter 
personal. També pregunta si no es pot fer pícnic. 
 
La Sra. Moral diu que es cert que van haver-hi problemes a P-5, amb el professorat d’angles en 
general, i es va acordar a la comissió d’anglès no seguir amb les classes de P-5. 
Sobre el trencament dels grups bombolla diu que no en te constància. I dels conflictes a que ha 
fet referencia tampoc, tot i que s’informarà al respecte i ja li donarà novetat. Respecte els 
informes diu que s’enviaran ara i s’informarà sobre si s’han anant fent, tot i que no te informació 
de que no hagi estat així. 
 
El Sr. Casas diu que hi ha hagut algun problema a la piscina, que van trencar un skimmer i es 
va haver de tancar. Pel que fa a les dades personals diu que es demanen per la traçabilitat del 
Covid, però que pren nota.  
Sobre el tema dels lavabos i de les hamaques diu que no li ha arribat cap queixa i que ja ho 
mirarà.  
 
Diu que el pic-nic no es pot fer per tema d’higiene. 
 
 
Intervé la Sra. Carbó qui, després del ple d’avui, vol fer un prec general respecte a que parlem 
molt d’inclusió a l’espai públic, sobretot quan parlem de minusvàlids o persones minusvàlides o 
discapacitades i li agradaria que tots cuidéssim el nostre llenguatge, i que ella troba molt lletges 
les paraules discapacitat o minusvàlid que inferioritzen molt a les persones d’aquesta condició, i 
que pot-ser seria mes inclusiu parlar de persones amb diversitat funcional. 
 
Essent les vint hores i trenta sis minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la 



sessió de la qual estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 
 EL PRESIDENT,      EL SECRETARI, 
        Antoni Masana i Ubach               Joan Amengual i Tomé 
 

 
 

 

 

 


